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Oppsummering og avslutning



Oppsummering
• Rikholdig program med mange ulike tema som har tatt for seg både 

utfordringer/muligheter i næringa, samt generell informasjon om vårt 
arbeide og endringer/nyheter på aktuelle saksfelt.

• Vi har lagt opp programmet i år etter innspill fra forrige seminar samt det vi 
mener var mest relevant å ta opp nå med hensyn til FMs oppdrag på 
reindriftsområdet.

• Dette er som Hill-Marta sa i åpninga det viktigste årlig møtepunktet FM har 
med næringa der begge parter stiller med mange deltakere for nettopp å ha 
dialog om relevante tema.

• Vi håper at årets seminar har vært interessant og gitt dere faglig påfyll, 
viktig informasjon og mulighet til å ta opp saker både i og utenfor møtesalen 
disse dagene.

• Vi har fått mange innspill underveis disse dagene som vi vil ta med oss.

• Vi ønsker og oppfordrer til tilbakemeldinger fra dere om programinnhold og 
opplegg rundt møtet med tanke på å gjøre seminaret enda bedre til neste 
år. 

• Håndsopprekning: Har seminaret vært bra? Bedre enn tidligere år?

• Tusen takk for nå, god middag og vel hjem!



Noen viktige budskap fra seminaret
• Hill-Marta: Fylkesmannen tilrår reduksjon i bestandsmål rovvilt

• God dialog er det viktigste verktøyet for samhandling på alle flater

• John/Alf/Kjell: Fylkesmannen har i oppdrag å bidra til økt produksjon/verdiskaping i næringa – og kompetanse på 

feltet som næringa kan dra nytte av

• Balanseøvelse mellom slakteuttak og rovvilttap - Stor variasjon i slaktekvalitet i løpet av sesongen

• Utviklingen i Nordland viser at næringa har hatt en kraftig økning i kostnader og reduserte inntekter

• Økte kostnader skyldes blant annet økt ressursbruk på planarbeid, små distrikt – lite ressurser.

• Innspill fra flere: Har vi noe å hente i utfordringsbildet om man var organisert i større distrikter? Tema på neste 

samling?

• Ellinor: Husk postkortet! Tro på deg selv og framsnakk næringa!

• Ragnhild: Vi tar i mot skoleklasser fordi de er morgendagens besluttere!

• Per Ole: Å drive en videreforedlingsbedrift har lært oss mye om salg og drift av 

• Øyvind: Viktig med rapportering av rovdyraktivitet – plukk jervskit!

• MT Siv/Morten UiT: Spredning av CWD kan bli katastrofalt – oppdatering på CWD og smittsom øyebetennelse

• Ildgruben/NIBIO: Klima- og rovdyrutfordringer gir større behov for tilleggsforing av rein –erfaringer med foring. 

Suksesskriterier for foring er blant annet å fore kort tid i gjerdet og ellers på frimark, med god tilvenning og FØR 

reinen er i dårlig hold. Tørrstoff!

• Berit MT: Tamreinens rettslige vern er omfattet av dyrevelferdsloven slik som for andre dyr

• FM: Husk lever inn melding om reindrift og årsmelding. Noter endringer i regelverk og få på plass manglende 

distriktsplaner! Følg med på aktuell informasjon på vår hjemmeside!

• Informasjon om Beredskapsarbeidet hos Fylkesmannen og gruppearbeid om temaet – mange gode innspill som vi 

tar med oss videre!


